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Schůze SDH Radim 12. ledna 
 
V prostorách hospody Růže u Jandů se sešly zdejší dobrovolní 
hasiči, aby se navzájem informovali, co se stalo nového v jejich 
řadách, čeho se nedosáhlo a co se jednou snad podaří. Hned na 
úvod všichni hasiči uctili památku dlouholetého člena SDH 
Radim pana Antonína Stříbrného minutou ticha.Předseda pan 
Josef Říha informoval, že SDH má stále problémy s hasičským 
vozem, kde se i přes velkou snahu stále nedaří získat technickou 
způsobilost pro náš hasičský vůz. Paní Jarmila Adolfová 
kritizovala problém s nepořádkem v hasičský zbrojnici a 
neplatiči členských příspěvků. Tímto bych chtěl požádat 
všechny členy SDH Radim, jenž ještě příspěvky za letošní i 
minulý rok nezaplatili, aby tak co nejrychleji učinili. Příspěvky 
můžete platit u paní  Antonie Sedláčkové. Na závěr se podávalo 
výborné knedlo-zelo-vepřo, tímto SDH Radim děkuje výborné 
kuchařce paní Evě Karbanové, která to výborně ukuchtila. 
Také bychom Vás chtěli zároveň pozvat na hasičský ples, na 
který Vás budou zvát místní hasiči v únoru. 
 

Schůze MAS Brána do Českého ráje 
 
Nová Paka – Karel Stříbrný a 
já(Tomáš Myšík) jsme se dne 11.1. 
zúčastnili první schůzky 
občanského sdružení MAS Brána 
do Českého ráje, které sdružuje SO 
Brada, SO Tábor a SO Lázeňský 
region. Na této schůzi, která 
probíhala ve velmi stísněných 
podmínkách v zasedací místnosti 
MÚ Nová Paka, se schvalovali 
hlavní body analýzy SWOT, která 
bude určující pro získání dotací 
z fondů EU. Další schůze byla 
dohodnuta na 26.1. v Nové Vsi nad 
Popelkou. Této schůze jsem se 
zúčastnil pouze já, Karel Stříbrný 
byl nemocný. Zde jsme zvolili radu 
OS a byly podány návrhy na 
obsazení výborů a komisí. Karel 
Stříbrný byl navržen do 
monitorovací komise a já jsem byl 
navržen do programového výboru. 
Zda budeme i zvoleni, se dozvíme 
na schůzi dne 7. února v Libuni. 

Zápis do ZŠ Radim 
 
Dne 30. ledna proběhl zápis do 
základní školy v Radimi. K této 
příležitosti obec vyhotovila 
propagační letáky, které následně 
paní ředitelka Alena Hančová 
rozdala dětem v mateřské školce. 
Tento leták měl za úkol přesvědčit 
rodiče dětí o výhodách zdejší školy 
oproti městských školám.. 
K zápisu do prvního ročníku přišlo 
celkem    dětí. 

Silná vichřice z 18. na 19. ledna 
 
Neobvyklá událost v podobě vichřice a bouřky zastihla naše obce 
z noci ze čtvrtka 18. na pátek 19. Způsobila škody na střechách 
(Krchov na Tužíně), odnesly to nějaký ty plechy a větve stromů. 
Za to v lese je situace jiná. Pokud se zajdete podívat do lesa za 
Morávkovi na Podhájí, uvidíte na kraji lesa vyvrácených a 
polámaných nejméně 30 stromů. I dál v lese poměrně často 
narazíte na nějaký ten vyvrácený smrk. 
Mrzí mě, že na těchto místech se opět vysází smrkové 
monokultury,  místo listnatých stromů, které jsou typickým 
porostem pro naše podnební podmínky. 
Naše lesy trpí a tím, že je obnovíme rychle rostoucími smrky jim 
nepomůžeme, ba naopak. Člověk si z lesa jenom bere, nic mu 
nenechá a časem se to projeví. 
Dále by obec chtěla upozornit všechny občany, že až do 5. února 
platí zákaz vstupu lidí do lesů! 
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Proč chodit do obecní školy 
 
V Radim má základní školství dlouholetou tradici, jenž sahá až do 18. století. Nová budova školy byla 
postavena v roce 1891, takže této naší babičce je letos úctyhodných 116 let. Za tuto dobu prošly jejími 
dveřmi spousty místních dětí, které to dotáhly ve svém životě hodně daleko. Za připomínku stojí pan 
Miroslav Svatoš, který je nyní děkanem provozně-ekonomické fakulty na České zemědělské univerzitě. 
A jsou zde i další, takže není pochyb, že zdejší škola umí připravit své prvňáčky do života, ale o tom zde 
mluvit nechci. 
Proč tedy chodit do obecní školy? Položím otázku trochu jinak. Čeho mi dala radimská škola víc než 
městská? Není to vzdělání, které nám bylo poskytnuto na stejné úrovni jako ve městě, jen to bylo asi 
venkovštějším způsobem, čímž nesnižuji toto vzdělání, naopak, bylo podáno více osobnějším přístupem 
učitelů k nám, žákům, než je tomu v městských velkých školách. To, co mi škola dala a čeho si nejvíc 
vážím, jsou kamarádi a vzpomínky na dětství, na dětství v Radimi. 
 Poznal jsem tady ty nejlepší kamarády, na které se můžu i po letech spolehnout, že mě nenechají ve 
„štychu“. S nimi jsem prožil dětství, nejsvobodnější období života. Hráli jsme fotbal na hřišti, sáňkovali 
jsme na Tužíně, bruslili na „nádrži“, chodili se koupat do „radimáků“, lítali po vesnici na kole, zlobili 
staré babičky, prostě všechno, co k dětství patří. Určitě bych si s nimi tak dobře nerozuměl, kdybych 
nechodil do radimské školy. 
Možná se Vám zdá tato rádoby úvaha spíše agitkou. Ano, je to agitka! Radimská škola nikdy nebude tak 
moderní jako ve městě, autobusy do ní také nebudou jezdit tak, jak by to vyhovovalo rodičům a určitě se 
najdou ještě další nevýhody. Ale záleží na rodičích, zda dají přednost před malou venkovskou školou, 
kde se děti navzájem všichni znají, nebo zda před velkou školou ve městě, kde sotva budou znát všechny 
spolužáky alespoň ve své třídě. Nebo zda nepovažují klid a bezpečí na vesnici za důležitý bod v 
rozhodování a nechají své děti chodit do škol do města, kde je možnost úrazu daleko větší než na vesnici. 
Nebo zda budou chtít, aby si děti po škole spolu hrály na hřišti, lítaly na kole, nebo je poženou na 
autobus, kterým přijedou domů a tady nebudou mít skoro žádné kamarády. Nebo jestli budou chtít, aby 
se jejich děti kamarádili s dětmi na vesnici, kteří hodně času tráví venku a trochu zlobí, nebo aby se 
kamarádili s dětmi, co většinu času prosedí u počítačových her. 
 Záleží na Vás, rodičové!         Tomáš Myšík 

Byla předválečná Radim opravdu tak krásná, nebo se to jenom zdá? 
 
V nedávné době se mi zásluhou rodiny Šimkových dostaly do rukou fotky naší obce staré i více než 60 
let. A můžu Vám říct, že je se na co dívat! Nevěřícně jsem se díval na fotky z míst, které bych nyní jen 
z těží poznal. Stará náves, fara, zámek a  mnoho dalších míst v Radimi, které prošly během doby 
komunismu převratnou a revoluční změnou.  
Největší změnou prošla nynější náves( ta původní náves se nacházela dle fotek blíže ke křižovatce u 
okálů), zmizela fara a zámek. Přibyla prodejna Jednota společně s obecním úřadem. Škoda, že v době, 
kdy se rozhodovalo o osudu fary, nevládl v našich zemích pro historické památky příznivý režim. Nyní 
mi totiž přijde směšné, když se dočtu, že se na demolici fary pořádaly brigády místo toho, aby se 
pořádaly brigády na její obnovu. Určitě se ale najde mnoho lidí, kteří v tomto názoru se mnou budou 
polemizovat, protože danou dobu zažili, já to jenom hodnotím z nezúčastněného obyvatele tohoto 
procesu. 
Změnila se tvář naší nové školy, která přišla o krásnou štukovou výzdobu, do rour se nám schoval 
radimský potok, zmizelo mnoho domů přímo z centra obce a takovýchto věcí by se našlo mnoho. 
Ale například část obce nazývaná U křížku, se dle mého názoru téměř nezměnila. 
Co mě hodně zaujalo na starých fotkách, je ohromné množství stromů! Silnice ve vesnici byly lemovány 
stromy, domy se choulili do stínů stromů, všude kam se na fotkách podívám, byly stromy. I na 
černobílých fotkách je vidět ta jejich krása, která určitě nejvíce vynikala v máji. Možná stojí za 
zamyšlení, proč je nyní u domů tak málo stromů, spíše zde najdeme jen krásně šlechtěné 
trávníčky...takový je trend této doby, s tím asi nic nezmůžu. 
Je mnoho ještě míst, které jsem neměl možnost shlédnout ze starých fotografií, proto prosím všechny 
občany, kteří mají staré fotky Radimi, Lháně, Tužína a Podhájí, a kteří jsou ochotni je zapůjčit, aby mi je 
zapůjčili, za případné popisky, o která místa se jedná a kdo na nich je, budu velice rád.     

Tomáš Myšík 
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Událost, o které se možná ani neví 
 
Do svého deníku si J. Váchal dne 9. května 1945 
ve Studeňanech zapsal: 
Vzbudily mne silné střelné rány – partyzáni 
nablízko v činnosti. Na Tužíně prý leží 90 Němců 
a asi 15 Čechů mrtvých, z této noci. Ze vsi odešli 
včera večer civilní Němci, uprchlíci. Dnes už krmil 
voly u nás Francouz – zajatec. 
 
Pokud někdo víte o této události více( nemyslím 
tím krmení volů, ale střelbě na Tužíně), budu rád 
za jakékoliv informace. 
 

Recept pro naše kuchařky : Podkrkonošské kyselo 
 
Suroviny: 

chlebový kvásek (dá se sehnat v pekárně), 1 celá cibule, brambory (2 na člověka), sůl, kmín, voda, 
1 až 2 vejce, 1 nadrobno nakrájená cibule na osobu, máslo 

  
Příprava: 

Kvásek alespoň 3 hod. máčíme ve vodě. Potom ho nalijeme do hrnce, přidáme sůl, kmín, celou 
oloupanou cibuli a vodu(1 l na 3,5 osoby). Kvásek důkladně rozmícháme. Dáme polévku vařit a 
celou dobu ji důkladně mícháme, protože polévka má sklony k připalování. Mezitím v jiném hrnci 
uvaříme brambory. A na pánvičce na másle dozlatova osmažíme nakrájenou cibulku. Jakmile 
polévka začne vřít, vaříme ji ještě asi dvě minuty. Těsně před podáváním do bublající polévky 
rozmícháme rozkvedlané vajíčko (tak, aby z něj zůstaly větší kousky). Na hluboké talíře 
naskládáme několik kousků uvařených brambor, zalijeme polévkou a přidáme osmahlou cibulku. 

  
Dobré rady nad zlato: 

Tato polévka má velmi specifickou chuť, proto pokud jste začátečníky v její konzumaci, 
doporučujeme poměr polévky a cibulky 1:1. Pokročilí můžou podíl polévky postupně zvyšovat. 

 

Podkrkonošský tanec – Mateník 
 
Je to tanec s častou změnou rytmu, který má 
mimořádně propracované taneční kroky a mohou ho 
tančit maximálně čtyři páry.Začátek je rychlý,kde 
začíná tančit jeden chlapec se dvěma dívkami.Poté 
přicházejí další dva páry, z nich jeden zpívá sólo a 
začíná o něco pomalejší část tance, která se po chvíli 
velmi zrychluje, a to kdy chlapci tančí sólo, kde je 
potřeba naprosté synchronizace tanečních kroků. Na 
závěr odcházejí společně s děvčaty do zákulisí. 
 
Těším se na ples, abych viděl, kteří chlapci s dívkami 
zde tento tanec zatancují. 
 

Zajímavosti 

Smírčí kříž v Radimi 
 

Tento kříž se nachází v zahradě u Valentů 
naproti truhlárně. Podle pověsti se zde 
posekali dva ženci, když jeden druhému 
vypil občerstvení. 
 

Smírčí kříž na Tužíně 
 

Tak tento kříž najdete za táborem směrem 
na Kumburk. 
Jedná se o kříž s nápisem DANIS 1718. 
Obrácené N v nápisu bylo opraveno až 
dodatečně. Pokračování nápisu je dnes již 
nečitelné. Také se můžeme dohadovat, zda 
se vůbec o nějaký nápis jednalo, 
každopádně na těle zepředu a na celé zadní 
straně je několik hlubokých, dlouhých, 
nepravidelně směřovaných rýh. 
 

Pohřebiště na Lhání 
 
Nemějte strach, že se jedná o nějaké masové 
hroby. Lháň, ač je to nyní téměř liduprázdná 
vesnice, patří mezi významná archeologická 
naleziště. Z jejího okolí se nám zachovali nálezy 
z doby 4000 let před naším letopočtem, našli se 
zde i pozůstatky Keltů z doby 1200 let před 
naším letopočtem a na Sádkách se našla 
bronzová sekyrka, která je nyní vystavena 
v jičínském muzeu. 
Chcete se dozvědět víc? Nečtěte Aha, ale 
Radimské novinky! 
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INZERCE 

Koupím za rozumnou cenu pozemek, 
kde by se dalo stavět.. Výměra min. 
1000m2. 
Tomáš Myšík  774119104 
 
Koupím jakoukoliv literaturu, kde se 
můžu dočíst o Radimi a jejím okolí za 
rozumnou cenu. 
Tomáš Myšík  774119104 
 
Prodám zařízení k příjmu wi-fi 
internetu. Levně. 
Vratislav Kříž    

 
 
 

I ZDE JE MÍSTO PRO VAŠI 
INZERCI ZDARMA 

TAK NEVÁHEJTE A PIŠTE 
NA E-MAIL: 

tomasmysik@seznam.cz 
NEBO NECHTE VZKAZ 

V OBCHODĚ U PANÍ 
MYŠÍKOVÉ 

Sokolský ples 27. ledna 
 
Již tradičně místní TJ Sokol Radim pořádal svůj ples 
v hospodě Růže u Jandů. K tanci nám hrála již dobře známá 
skupina RECORD. Pan Janda se svým personálem (Mirka 
Hátlová a Eva Karbanová) se dobře staral o své hosty a nebýt 
menšího incidentu, vše by proběhlo ke spokojenosti hostů. O 
půlnoci se rozdávala tombola a po půlnoci se dál tančilo, 
skákalo, křičelo na celý sál a to až do rána (do 5 hodin(, kdy 
nám k tomu všemu hrála neúnavná a dobře naladěná skupina 
RECORD. 
Můžeme si jen přát, aby i ten příští ples v Radimi, hasičský, 
byl neméně úspěšný. 

Obecní úřad informuje 
Dne 30. ledna se sešlo obecní zastupitelstvo k projednání otázky svozu komunálního odpadu. 
Severočeské komunální služby s.r.o. předložili obci zajímavou nabídku na svoz komunálního odpadu. 
Pokud by jí obec využila a občané by ještě více třídily odpad a více hospodařily s volným místem 
v popelnicích, kdy je kolikrát popelnice poloprázdná, výsledek by se projevil nejen v rozpočtu obce, 
ale i občané by mohly ušetřit několik desítek korun ročně na občana.  
Na příští schůzi zastupitelstva, po detailní prozkoumání nabídky, se rozhodne, zda obecní 
zastupitelstvo tuto nabídku využije či ne. 
 
Vypovězení smlouvy. Touto formou se obec se rozhodla ukončit (ne)spolupráci s firmou Infernal, 
která  provozovala obecní internet. Nyní běží výpovědní lhůta a mezitím se chystá smlouva s novým 
provozovatelem internetu v obci Radim. 

Příští číslo – 28. února 2007  
V těchto novinách je možno zveřejnit nejen Vaše názory, které se týkají naší obci, ale pokud zrovínka něco prodáváte, tak je tu i možnost 
inzerce. Pokud tedy budete mít jakýkoliv příspěvek týkající se našich obcí, rádi ho zveřejníme – bez cenzury!!!  
Redaktor: Tomáš Myšík (e-mail: tomasmysik@seznam.cz) 

-4- 

Výzva pro podnikatele 
Vážení podnikatelé ( do 10 zaměstnanců), plánujete v letech 2007 – 2013 modernizaci např. strojů, 
ubytovacích zařízení či chcete zprovoznit kuchyň v restauraci atd..? Je tu možnost získání peněz z EU! 
Napište své nápady na papír nebo je  pošlete na e-mail: tomasmysik@seznam.cz, Vaše nápady zařadím 
do seznamu MAS Brána do Českého ráje, kde se pak bude rozhodovat, zda MAS podpoří tento záměr a 
jakou částkou. V tu chvíli ale již bude muset být vypracovaný projekt. Pokud tedy uvažujete, že byste 
chtěli něco modernizovat v roce 2011, stačí Vám, abyste si nechali projekt vyhotovit rok před tím, nápad 
však sdělte již teď, v roce 2011 by bylo pozdě. 
Pokud Vám není cokoliv jasné, rád Vám odpovím. 
            Tomáš Myšík 

Vážení čtenáři, 
rádi bychom znali Vaše názory na dění v obci, proto Vám 
nabízíme, abyste svůj názor, úvahu, vzkaz, jenž se bude 
týkat našich obcí, řekli na hlas! A jak? Nechte ho zveřejnit 
v Radimských novinkách a to bez cenzury (vyjma 
vulgárních slov a urážek spoluobčanů). Své příspěvky 
můžete zasílat na e-mail: tomasmysik@seznam.cz nebo je 
přímo předat do rukou někoho ze zastupitelů. Rádi Váš 
článek zveřejníme. 
      OÚ Radim 


